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Redegørelse fra rådsmøde (energi) den 24. november, 2011 

Det eneste energirådsmøde under polsk EU-formandskab fandt sted den 24. 
november og fokuserede især på energieffektivitet, infrastruktur og eksterne 
energirelationer. 

Formandskabets fremskridtsrapport på energieffektivitet blev taget til efterret-
ning uden bemærkninger. Fra flere sider blev det understreget, at det var nød-
vendigt at sikre en omkostningseffektiv måde at nå 20 % energieffektivisering i 
2020. Det blev samtidig fremhævet fra især Kommissionen, at forslaget er vig-
tigt og potentielt vækstfremmende.

Punktet om energiinfrastrukturforslaget og sammenkædningen til Connecting 
Europe Facility blev præsenteret af Kommissionen. Der var overordnet opbak-
ning til forslagets sigte; at fremskynde udbygning af infrastrukturen på baggrund 
af en mere strategisk tilgang til projekter af fælleseuropæisk interesse. Nogle 
delegationer satte dog spørgsmålstegn ved den konkrete og praktiske håndte-
ring af den valgte udvælgelsesmetode. Der var visse skeptiske toner i forhold til
bestemmelserne om godkendelsesprocedurer. Fra flere sider blev der lagt vægt 
på at fastholde fokus på eksisterende regionale fora, såsom BEMIP og North 
Seas Offshore Grid Initiative, og ikke skabe konfliktende lovgivning i forhold til
miljø og nærhedsprincippet. Generel enighed om markedet som drivende for in-
vesteringer i infrastrukturprojekter, men der var divergerende syn på nødven-
digheden af offentlige midler og EU-støtte.

Punktet om fremskridtsrapporten vedr. den energipolitiske udvikling siden DER 
den 4. februar 2011 havde især fokus på arbejdet med stresstestøvelsen på 
kernekraftområdet efter Fukushima og styrkelsen af EU’s eksterne relationer.
Flere medlemslande understregede nødvendigheden af at skabe de højeste 
sikkerhedsstandarder for atomkraft.

IEA’s eksekutivdirektør Maria Van der Hoeven præsenterede de centrale bud-
skaber i World Energy Outlook 2011, hvor særligt udsigten for klimaet og sand-
synligheden for at holde 2-graders målsætningen tegnede dårligt, medmindre 
den eksisterende infrastruktur i energisektoren blev omlagt inden 2015 eller se-
nest 2017. Energieffektivitet som fokusområde blev helt på linje med forvent-
ningerne til Kommissionens Energi Roadmap 2050 fremhævet i forhold til det 
langsigtede perspektiv.

Det lykkedes ikke at opnå enighed om BEMIP i rådskonklusioner på den ekster-
ne energidimension. Afsnittet udgik således af konklusionerne før vedtagelsen. 
En række medlemslande afgav unilaterale erklæring vedrørende forskellige em-
ner.

Endelig fandt der en afrapportering ved formandskabet og Kommissionen sted 
om eksterne energirelationer. Afrapporteringen gav ikke anledning til kommen-
tarer.
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